
 
Vanhusneuvoston kuuleminen selvitys 
 
Lapinlahden vanhusneuvosto käsitteli 6.7.2022 kokouksessaan muutoksia Maijalan ja Laurilan 
asumispalveluyksiköissä. Kuntalain 27§ edellyttää, että neuvostoa on kuultava vanhuksia koskevissa 
asioissa jo asioitten valmistelu vaiheissa. Näin kuitenkaan ei Lapinlahdella toteudu. Vanhuspalvelulain 11§ 
edellyttää aivan samaa, tätä on myös täydennetty saman lain pykälissä 5 ja 6. Toivommekin, että 
kunnanhallitus tutustuisi näihin lain kohtiin ja ohjeistaisi hallintokunnat ja itsensä toimimaan tämän lain 
puitteissa.  
 

- Vanhusneuvostoa ei kuultu ryhmäkotien muutoksen vuoksi, koska asia oli jo päätetty vuonna 2017. 
Silloisesta vanhusneuvoston kuulemisesta ei ollut tietoa saatavilla. Kyseessä oli siis jo päätetyn 
asian eteenpäin vieminen, ei uusi päätettävä asia.  

- Kyse on joidenkin kymmenien kotihoidon piirissä olevien asiakkaiden asumisen tukeen liittyvä asia 
ja asiaa pidettiin kotihoidon työnjohdollisena asiana ei niin merkittävänä asiana, että 
vanhusneuvostoa olisi kuultava. Vanhusneuvostoa tulee kuulla silloin, jos on asia, joka koskee 
suurta joukkoa kunnan ikäihmisiä.  

 
Haluamme kuulla myös kootut selitykset miksi työryhmä joka valittiin edistämään ”Ikäystävällinen 
Lapinlahti” hanketta ei ole kertonut mitä he ovat saaneet aikaiseksi. Heidän toimintansa alkoi jo 2019.  
 

- Vanhusneuvoston huhtikuu 2022 kokouksessa tätä asiaa käsiteltiin ja keskusteltiin läpi 
ikäystävällinen Lapinlahti hankkeen eteneminen ja tilanne. Kerroin, että toimintaa aloiteltiin teams- 
ryhmissä ja kokoonnuimme muutaman kerran jakaen ryhmään tehtäviä keväällä/kesällä 2020.  

- Covid-pandemia kuitenkin tuotti omat ongelmansa ja tämän asian edistäminen jäi taka-alalle, kun 
muut akuutit tehtävät vaativat jatkuvaa huomiota. Covid-pandemian rauhoittuminen antoi 
mahdollisuuksia aloitella 2022 vuoden puolella toimintaa uudelleen. 

- Vanhusneuvoston palaverissa asiaa käytiin läpi ja sovittiin niin, että kunnan osallisuus-
koordinaattori ja hyvinvointi-koordinaattori ja mahdollisesti kulttuuri-koordinaattori yhdessä 
vanhusneuvoston kanssa alkavat edistämään Lapinlahden kunnan ikäystävällisyys asioita omana 
työryhmänään ja osallistavat eri tahoja kunnan puolelta mukaan. 

- Kunnan osallisuus-koordinaattori Ilona Tuomi oli mukana kokouksessa ja hän oli tämän 
suunnitelman kannalla. Sote-toimintojen siirtyessä hyvinvointialueelle sieltä tulee mahdollisesti 
omat hankkeet ikäystävällisten palveluiden kokonaisuuteen. Näin ollen vanhuspalvelut sote-
toimijana jää vuonna 2023 siirtyy yhteistyökumppaniksi hankkeessa. Hyvinvointialueen 
ikäystävällisyys osio tulee sitten aikanaan kunnallekin ja vanhusneuvostolle tiedoksi kunhan 
valmistuu.  

- Tämä asia siis käsitelty vanhusneuvoston kokouksessa keväällä 2022 
 
Pyydämmekin selvitystä miksi vanhusneuvostoa ei ole kuultu tässä sekä myös monessa muussa ikäihmisiä 
koskevissa asioissa vaikka tätä laki edellyttää.  
 

- vanhuspalveluissa toivotaan tarkemmin eriteltävän, missä muissa asioissa vanhusneuvosto kokee, 
että heitä ei ole kuultu? Vanhusneuvosto ei ole juurikaan kokoontunut covid-pandemian aikana, 
joten mielelläni kuulisimme, mikä asia on jäänyt viranhaltijoilta huomioimatta.  Vanhusneuvostolle 
on pyritty tuomaan kaikki suuria henkilöstömääriä koskevat yleiset ikäihmisten elinoloihin ja 
palveluihin liittyvät asiat esille ja yhteiseen pöytään. esimerkiksi omaishoitoon liittyviä asioita on 
käsitelty yhdessä. 

- Lisäksi toivomme vanhusneuvostolta myös aktiivista otetta siinä, että jos asiat mietityttävät, he 
voivat olla yhteydessä matalalla kynnyksellä suoraan viranhaltijoihin päin niin tulemme 
mielellämme kertomaan ja keskustelemaa asioista tarkemmin. Kokouksiin olemme aktiivisesti 



vanhuspalveluista osallistuneet ja henkilökunta on käynyt kertomassa toiminnasta ja esimerkiksi 
covid-tilanteen vaikutuksista ikäihmisten arkeen.  

- Viranhaltijoina ja henkilöstönä olemme kokeneet yhteistyön toimivan ja vuorovaikutuksen olevan 
mutkatonta. 

- Yhteistyön toivotaan olevan aktiivista myös jatkossa ja yhteydenottojen puolin ja toisin olevan 
avointa ja kynnyksetöntä. 
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